
TÖRÖKSZENTMIKLÓS 
ÉS VIDÉKE 

35,- Ft VII. évfolyam 1. szám 1996. január 19. Független közéleti lap 

Szerkesztői szó 

Visszapillantás az ünnepi percekre Újévi körkérdések 

Riport AZ országgyűlési képviselőnkkel 

50 ÉVES A FÜGGETLEN KISGAZDAPÁR T 

Aktív Nyugdíjas Klub 

Á l l a m t i t k á r a S z é k á c s b a n 
Fotó: Árvai 

Irodalom * Művészet * Kultúra 

DIENES ESZTER MIKLÓSI Költőnő VERSESKötetének 
ÉRTÉKELÉSE 

Rendőrségi h írek * * * SPORT 



2 TÖRÖKSZENTMLKLÓS ÉS VIDÉKE 1996. Január 19 

Szerkesztői szó 

Kedves Olvasó ! 

A Törökszentmiklós és Vidéke Újság Alapítvány jóvoltából folytatódik, így VII évfolyamába lép 

havilapunk, anwly független közéleti újságként szolgálja továbbra is Tórökszentmiklós város és szűkebb -

tágabb vonzáskörének lakosságát. Szeretnénk a közéletet átfogni és széles skálán, színesen bemutatni Politikai 

privilégium nélkül 9 ám - ha szükséges - a vélemények ütköztetésé is felvállalva, felelősséggel írni mindazokról 

a dolgokról, ami a köz érdekében a lakosságot foglalkoztatja , ami tény , ami változtatásért kiált vagy új 

gondolat, eredmény , közös öröm . Nem konkurálunk tehát az ingyenes Városi Hírmondóval, mert lapunk 

funkciója más . Feladatunk : tudósítások , megmúékezések , riportok , vitacikkek , leírások , elbeszélések , 

illusztrációk, figyelemfelkeltések formájában tükrözni vissza városunk zajló közéleté a jobbítás szándékával. 

Szerkesztői szándék és törekvés, hogy nem ragadunk a múlthoz, de nem is szakadunk el attól. Hisz igaz az, 

hogy „ satnya gyökérzetű fának kicsi a levele , rövid az élete" . Múltunk , különös képpen közelmúltunk 

történéseiben való eligazodást viszont célunknak tekintjük, hogy jobban éísük a változó jelehünket. Csakis így9 

tisztánlátással tudunk a jelenben biztató jövőt építeni vállalt szülőföldünkön iTómkszentmiklóson és vidékén. 

Ehhez kérem segítségüket ! Cikkek írásával , észrevételükkel , bírálatukkal , fényképéi küldésével 

járuljanak hozzá lapunk közkedveltségéhez , hogy minél többen magukénak érezzék , 5 ez által igényeljék 

újságunkat. 

Levelüket az alábbi postacímre küldjék: 

Bercsényi Miklós Gimnázium 

5200 Törökszentmiklós, Almásy u. 1. 

Dr. Szabó Lajos 

főszerkesztő 



1996. január 19 TÖRÖKSZENTMIKLÓS ÉS VIDÉKE 3 

Visszapillantás az ünnepi percekre 

Megjött a Mikulás 

A karácsonyi ünnepkör tulajdonképpen már december 3 -án_megkezdődött , amikoris a Katolikus Népkör Mikulás -
ünnepséget rendezett. Mintegy 120 - 130 csomag talált gazdára . Fokozta az ünnepi hangulatot es a gyermekek öröméi, 
hogy Boda Margit és Mészáros Györgyi óvónők Mikulás -
dalokat , játékokat tanítottak a gyermekeknek , elmondva az 
ünnepség lényegét , eredetét . A bátrabbak énekeltek , 
verseltek a Mikulásnak , a csomagosztás után pedig 
körjátékokat, körtáncot jártak .A gyermekek kedvessége láttán 
Bajusz Katalin alpolgármester asszony és Szegő János 
polgármester úr is beállt a körbe és együtt táncolt , énekelt a 
csöppségekkel. 
Másnap , 4-én vasárnap a diákmise után is megajándékozta a 
Mikulás az ott megjelenteket . 
14 -én a Nőszövetség Törökszentmiklósi Szervezete látta 
vendégül a Kisgazdapárt székházában a Hunyadi úti Iskola 
eltérő tagozatos osztályát , akiket meleg teával , süteménnyel 
fogadtak , majd a Mikulás bácsi átadta nekik és nevelőjüknek a Nőszövetség ajándékát 
csomagot. 

S.J.-né 

A hagyományoknak megfelelően idén karácsony előtt is megajándékozta 80 éven felüli polgárait a Törökszentmiklósi 
Önkormányzat Képviselőtestülete . 720 db 1200 Ft értékű élelmiszercsomagot vittek házhoz a város legidősebb 
lakóinak a testület jókívánságaival.Ugyanilyen csomagot kapott 86 nagycsalád és 70 mozgássérült is az 
önkormányzattól. 

T.A. 

Fotó : Dorka Jánosné 

Szép városi karácsonyunk volt 

Decemberben már hatodik karácsonyunkat világította be fényével a 
MINDENKI KARACSONYFÁ"- ja. A városi karácsony része lett az 
életünknek , sikerült hagyománnyá válnia . Tizennégy napon át 
biztosították különféle rendezvények az „előhangulatot " az ünnepre 
készülődés forgatagában . 
Néhány kiragadott példa , a teljesség igénye nélkül : 
A Kodály Zoltán Zeneiskola hangversenye nyitotta a sort december 13- án , 
amit 17 - én megismételtek a Szentháromság főtemplomban . 
A mozgássérültek 
1 Ty- -én az Ipolyi 
Arnold téri iskola 
ebédlőjében jöttek 
össze . Megható 
volt az a szeretet és 
törekvés , amellyel 
a rendezők és 
támogatóik 
igyekeztek mosolyt 
varázsolni nehéz 
sorsot viselő 
embertársaink 
arcára . A Kodály 
Zoltán Zeneiskola növendékeinek zeneszámai és a Kölcsey 



JO 
Álta lános Iskola 4. b osz tá lyosa inak s z é p i roda lmi 
összeál l í tása , h a n g u l a t o s j e l e n e t e jól m e g é r d e m e l t t apso t 
k a p t a k . 
A f i n o m u z s o n n a mel lő l az a j á n d é k o z á s s em m a r a d t el . A 
P o l g á r m e s t e r i Hiva ta l 50 c s o m a g o t k ü l d ö t t szé t , a Városi 
Vöröske resz t 21-e t , a m e l y e k b ő l 13 g y e r m e k is r é szesü l t . 
A csopor t k ö s z ö n e t e t m o n d é r t e m i n d e n t á m o g a t ó j á n a k . 
A M a g á n y o s o k S z e r e t e t v e n d é g s é g e m e g s z e r v e z é s é t és 
l ebonyo l í t á sá t m i n d e n é v b e n a Városi Vöröske resz t és a 
K e r e s z t é n y d e m o k r a t a N é p p á r t vállal ja . V7 - é n m o s t is 
zsúfo lás ig m e g t e l t az Ipolyi Arno ld téri e b é d l ő , m i n t 
ahogy e d d i g is m i n d e n a l k a l o m m a l . I s m é t z ene i sko l á s 

1 9 9 6 . J a n u á r 1 9 

n ö v e n d é k e k s z e r e z t e k szép p e r c e k e t ha l lga tó iknak , m a j d 
a H u n y a d i Ut i Al ta lános Iskola 3.a osztálya e l e v e n í t e t t e 
m e g H ó f e h é r k e és a h é t t ö rpe m e s é j é t . 
D r . L a c z k ó Béla p répos t - p l é b á n o s ü n n e p i 
k ö s z ö n t ő j é b e n a karácsony l é n y e g é t e m e l t e ki . E z a 
s z e r e t e t ! E n g e d j ü k s z í v ü n k b e köl tözni , hogy igazi 
ü n n e p ü n k , bo ldog k a r á c s o n y u n k l e h e s s e n ! A 
m e g v e n d é g e l é s és a k iosz to t t 184 vö röske re sz t e s c s o m a g 
az összes k ö z r e m ű k ö d ő k á ldoza tvá l l a l á sának s zép pé ldá j a 
vol t .Köszöne t é r t e , m i n d n y á j u k n a k ! 

H . J . - n é 
F o t ó : Arvai János 

T Ö R Ö K S Z E N T M I K L Ó S É S VIDÉKE 

A „Csendes éj „ halk muzsikája mellet t vonultunk le a hangulatos , gyertyafényű félhomályba december 16-án , szombaton 
délután a Művelődési Központ pincegalériájába. Percek alatt zsúfolásig megtelt a helyiség , ahol a katolikus ifjúsági csoport verses, 
zenés, énekes műsora után Szabó József nagytiszteletű úr , a 
Megyei Közgyűlés alelnöke megnyitotta a VI.Mindenki Karácsonya 
rendezvénysorozat kere tében meghirdetet t országos 
betlehem,adventi koszorú -és karácsonyfadísz készítő pályázat 
kiállítását. Meleg , fennkölt szavakkal méltatta a jó és hasznos 
kezdeményezést , mondván : „ mint Stilye Károlyné emlí tet te 
köszöntőjében , számunkra , akik részt veszünk e - megyei szinten 
is egyedülálló - rendezvénysorozat különböző alkalmain , egy 
héttel karácsony előtt kezdődik az öröm , a szeretet ünneplése , 
gyakorlása . Számunkra ez nem üres hagyományápolás , hanem 
bizonyságtétel ... Majd Pál apostol thesszalonikiakhoz írt leveléből 
olvasott fel ide illő részletet a felebaráti szeretetről és éberségről : 
„...igyekezzetek békében élni. . .viselkedjetek tisztességesen...Az 
alvók éjjel alszanak...Mi azonban , akik a nappalé vagyunk , 
legyünk józanok , öltsük magunkra* a hit és szeretet páncélját , 
sisakként pedig az üdvösség reményét. . 

Ezt követte a díjak kiosztása . A zsűri itt és most sem volt 
könnyű helyzetben . Hiszen Kónytól Debrecenig , óvodás 
kortól 84 éves korig küldtek pályamunkákat .A mézeskalács , 
sógyurma , szalma -vagy origami betlehemtói az adventi 
koszorúkon át a horgolt, papírból kivágott csipkeszerű , 
valamint különböző színű magvak összefűzésével készített 
karácsonyfa díszekig minden megtalálható volt szép , igényes 
kivitelben . Az ország 15 településéről több , mint 100 alkotó 
munkája került zsűrizésre . Végül a zsűri döntése alapján nem 
helyezések , hanem nívódíjak születtek . 

Gyermek , ifjúsági és felnőtt kategóriában osztottak 
nívódíjakat : 

• A d v e n t i k o s z o r ú ab l akd í sz k é s z í t ő p á l y á z a t : 3 iskolai 
csoport, 8 egyéni díjazott ; 6 egyéni pályázó jutalomban 
részesül t . 

• B e t l e h e m k é s z í t ő p á l y á z a t : 2 iskolai csoport , 5 egyéni díjazott; jutalomban részesült 1 iskolai csoport és 4 egyéni pályázó. 

• K a r á c s o n y f a d í s z k é s z í t ő p á l y á z a t : 2 iskolai csoport , 5 egyéni, díjazott; jutalomban részesült 1 óvodai csoport, 4 egyéni 
pályázó és az Idősek Otthona . 

A kiállítás megnyitása előtti órában az iskolás gyermekek Ki mit tud gálaműsorát élvezhettük a Pódiumteremben , majd a 
megnyitó után kivonultunk a térre a mindenki karácsonyfájához , ahol a polgármesster úr rövid köszöntője és a gyertyafényes 
ökumenikus áhítat után a szívet - lelket melengető ünnepséget a Művelődési Központban elfogyasztott forró tea után vidám 
gyermekműsor zárta . 

S.J.-né 
Fotó : Árvái János 
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Nagycsaládosok vidám, játékos karácsonya 

Gyermekzsivajtól volt hangos a Művelődési Központ 
december 16-án, ahol a Nagycsaládosok Egyesülete 
tartotta hagyományos karácsonyi összejövetelét. A 
rendezvényre 82 családnak küldtek meghívót. A közel 
kétszázötven főnyi létszám bizonyította, hogy az 
egyesület tagsága igényli a közös programokat, hiszen a 
szórakozás mellett alkalom nyílik a mindennapi gondok 
megbeszélésére is. 
Az összejövetel igényesen összeállított műsorral 
kezdődött : hallhattunk népzenei összeállítást, vers, -
ének,- és furulyaszólót , gyönyörű zongorajátékot és „ A 
télapó kesztyűje „ című mesedarabot.A különböző korú 
gyermekek aktivitása nem ismert határokat, ezért a 
szervezők a játékos ügyességi versenyeket is a pódiumon 
bonyolították le, biztosítva ezzel a színpadon való 
szereplés lehetőségét.A Referencia K F T jóvoltából 
minden gyermek kapott apró ajándékot csakúgy, mint a 
másik helyiségben zajló rajz-és magválogató verseny 
résztvevői. . 
Közben készültek a szendvicsek, amelyekhez a 

hozzávalókat a Tiszatáj Tsz . és a Nagycsaládosok Egyesülete közösen biztosította.A feladat végzésére ez alkalommal is nagy 
számban jelentkeztek a gyerekek, ezért a szakácsok személyét sorsolással döntötték el. . Az uzsonnára szánt szendvicsek mellett 
otthon előre elkészített süteményekkel és a C O N AVIS által felajánlott Ripp-roppal , valamint teával vendégel ték meg a sok játék, 
móka , kacagás közepette megéhezet t tagságot. 
Gondoltak azokra is , akik nehezebb körülmények között élnek. Az ünnepek előtti bevásárlás megkönnyítésére az önkormányzat 
anyagi támogatásából származó élelmiszercsomagokkal ajándékozták meg őket, a Vöröskereszt pedig tartós élelmiszerekkel lepte 
meg a tíz legrászorultabb családot. 
Ugy tűnik , hogy az évek óta működő egyesület mára igazán összekovácsolódott, hiszen a vezetők tekintet tel vannak a tagság 
érdeklődési körére, életkorára is. Ezt bizonyítja, hogy a serdiilőkorúak számára lehetőséget biztosítottak a nintendózáshoz, a 
tánchoz, sőt a sportrajongók az egyik helyiségben figyelemmel kisérhették női kézilabdaválogatottunk Korea elleni mérkőzését. 
A „ Mindenki karácsonya e nagycsaládosok által szervezett rendezvénye nem csupán hagyományt kíván ápolni. A családias 
hangulat megteremtése mellett erősíti a közös gondokkal kapcsolatos összetartozás érzését , a nehéz gazdasági körülményekből 
adódóan pedig bizakodást, reményt nyújt ahhoz, hogy a több gyermeket nevelők is bízzanak a közösség segítő, lé leknemesí tő 
erejében. 

Sz.Zs. 
Fotó : Arvai Jánosné 

ÚJÉVI KÖRKÉRDÉSEK 
VÁROSUNK PROMINENS SZEMÉLYISÉGEIHEZ 

Az új év alkalmából a Törökszentmiklós és Vidéke szerkesztősége körkérdésekkel 
fordult városunk politikai , önkormányzati és egyházi vezetődhez , melyek így 
hangzottak: 
• A korábbi évekhez viszonyítva milyennek áíékdi az elmúlt esztendőt ? 
• Ha 1995 . január l-et írnánk, mi az, amit másképp tenne, intézne ? 
9 Ha Ön lenne a miniszterelnök vagy a pénzügyminiszter , mit tenne - vagy mit 

nem tenne - annak érdekében , hogy megálljon a kisemberek , nyugdíjasok 
elszegényedési folyamata ? 

• Mt vár az új esztendőtől , mit tervez , vagy ha döntési helyzetben van , mit 
javasol tenni annak érdekében , hogy a város lakóinak láfdtétde , 
életszínvonala nagyon ne romoljon ? 

• Végül: Ön mit kérdezett volna, és természetesen mit válaszol rá ? 
A kapott válaszokat az alábbiakban közöljük: 
0 Szegő János polgármester úr 

• Szabó Józsefhé református lelkész 
asszony 

• Dr. Laczkó Báa prépost úr 
• Török András, a hdyi KDNP elnöke 
A megkérdezettek különböző képpen 
reagáltak - vagy nem reagáltak -a feltett 
kérdésekre. Nehezítette az adatgyűjtést az 
idő rövidsége , valamint az , hogy az. 
ünnepek, szabadságolás miatt nehezebben 
voltak elérhetőek az emberek. Bízunk 
benne,; hogy-mintegy folytatásként - a most 
nem nyilatkozó megszólítottak is d fogják 
mondani vdeményüket. 
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Szegő János: 
• Az önkormányzat életében 

annak a folyamatnak egy 
részeként élhettük meg 1995 -
öt , mely jellemző volt az 
elmúlt 3 évre is : gazdasági, 
kondíciónk tovább romlott 
Emellett az elmúlt évben igen 
nagy veszteségkél :ltük meg 
a • szülőotthon 
finanszírozásának meg-
szüntetését.. Megdöbbentő,- és 
számomra máig 
megmagyarázhatatlan az az 
eljárás, amit a 
szülőotthonokkal kapcsolatban 
az egészségügyi kormányzat 
megvalósított . Helyi 
viszonylatban is hatástalannak 
bizonyult a nyolcezer 
alláírással alátámasztott 
tiltakozásunk . Érdemben 
semmit nem tudtunk elérni , 
még a fekvőbeteg 
terhesgondozást sem 
engedélyezték ; szakmailag 
nem járultak hozzá .Ez az 
intézkedés kedvezőtlen 
visszhangot váltott ki , nem ok 
nélkül . Egy megszokott , 

Szabó Józsefné: 
• Jobb év volt az előzőnél , többen járnak templomba . 
• Többet imádkoznék . 
• Ha én lennék a miniszterelnök , a vezetőket önzetlenségre , adakozásra , bűnbánatra , megtérésre biztatnám . 
• „Nem csak kenyérrel él az ember hanem Isten igéjével is „. Lelki táplálék" felvételére biztatom alultáplált 

testvéreimet. 

közkedvelt , jól működő , városunk és lakossága számára nélkülözhetetlen 
szolgáltatást szüntettek meg egy tollvonással . Ez több , mint szomorú . 
Városunk működőképes maradt és hitel nélkül megéltük az elmúlt esztendőt . 
Ez azt bizonyítja , hogy a reánk hárult feladatokat többségében megfelelően 
megoldottuk , bár nem mindet úgy , ahogy szerettük volna . Ez a jövőre nézve 
is tanulság : többek között előbbre kell lépnünk az önkormányzat vagyonának 
a lehető legoptimálisabb hasznosításában 

Nem tudom magam elképzelni miniszterelnöknek vagy 
pénzügyminiszternek , de amíg nem találnak megfelelő megoldásokat 
kormányzati szinten arra , hogy a munkájából megélni kívánó , törvénytisztelő 
emberek élethelyzete javuljon , addig társadalmunk közérzete még a 
gazdaságilag indokoltnál is rosszabb lesz , mint ahogy azt az elmúlt 
esztendőben is tapasztaltuk . El akarom kerülni a közhelyeket , de ha csak az 
üzemanyag árakat vetjük össze a világpiaci árakkal , akkor azt; tapasztaljuk , 
hogyne téren az árak elérték a nemzetközi „ színvonalat „ - ellentétben a 
béreink színvonalával . Meg kell állítani a keleti országrész további 
leszakadását , hiszen napjainkban török uralom nélkül is három ..részre 
szakadónak tekinthetjük országunkat : Budapest , Dunántúl és a keleti rész . 
Régiónk további leszakadását csak átgondolt kormányzati munka állíthatja 
meg . Sajnos , 1995 - ben ennek még jeleit sem érzékelhettük . 
Az 1995 . év végi ,illetve az 1996 év eleji intézkedések , amelyek elsősorben 
áremelkedésekben nyilvánulnak meg , előre vetítik az előttünk álló esztendő 
nehézségeit . Most már harmadik éve gyakorlatilag nem bővülő forrásokból 
kell a város működőképességét fenntartani . Ez 1996 -ban a tavalyinál is 
nehezebb lesz . E tényezők kényszerítették ki az önkormányzatból a helyi 
adók mértékének megemelését . Az 1996 -os esztendőben remélhetőleg 
befejeződik városunkban a telefonfejlesztés . Ez a XX . század végén a városi 
lét olyan eleme , melyet nem minősíthetünk luxusnak , és egyben 
hozzájárulhat a közbiztonság javulásához is 

• Meddig szükséges még a szemellenző , mikor akarják 
Dr. Laczkó Báa 
Az ötödik kérdéssel kezdem : mivel lelkipásztor vagyok , 
politikai természetű kérdéseket nem tennék fel 
magamnak , hanem egy kérdést fogalmaznék meg , 
melyben közvetve minden kérdés benne van : 
• Hogyan alakult Ön szerint a város lelki közérzete , 

erkölcsi magatartása , és milyen a közösségi szelleme ? 
Az én látóköröm ilyen tekintetben egy szűkebb körű 
rétegre , a hozzám tartozó , vallásukat gyakorló katolikus 
hívekre terjed ki . E kis réteg magatartása és leki 
hozzáállása a közösségi kérdésekhez példamutató . Az 
elmúlt évben jórészt nyugdíjasok és szerényebb anyagi 
helyzetben -levők segítségével hatalmas feladatokat 
sikerült megvalósítani : 
- A Vincés nővérek letelepüléséhez az otthonuk 
kialakítását, 
- A III . sz . Idősek Klubját , a Szent Erzsébet 
szeretetotthont az alvégen lakó idősek részére 
- Az Egyházközségi Karitász működését biztosító központ 

végre látni az emberek : Isten az életük és a világ ura . 
létrehozását. 
E három létesítményt a visszaigényelt és visszakapott 
Kálvária iskola épületében az önkormányzat és a Szociális 
Gondozási Központ anyagi támogatásával sikerült 
kialakítani. 
Ma már igen eredményesen és hasznosan működik az 
Idősek Otthona , melynek sajátos vallásos szellemisége a 
nővérek közreműködésével és a Karitászban 
tevékenykedő egyházközségi tagok áldozatos munkájával 
méltán nyújt segítséget időseknek , nagycsaládosoknak és 
szegényeknek egyaránt. 
Másik nagy feladatkör . melyet szintén az önkormányzat 
támogatásával és a hívek példamutató áldozatvállalásával 
sikerült megvalósítani : 
- a főtemplom szentélyi részének teljes belső felújítása, 
- új Szent Antal harang öntése és felszentelése . 
Az ötödik kérdésre ez a válaszom . A többi kérdésben 
foglalt összes probléma véleményem szerint jobban 
megoldható lenne , ha a város lakosságában a híveimnél 
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t apasz ta l t és f e n t i e k b e n to lmácso l t s ze l l em m e g e r ő s ö d n e 
és s z é l e s k ö r ű e n m e g v a l ó s u l n a . Po l i t ika i lag n e m 
h iva t á som és n e m f e l a d a t o m meg í t é ln i az ország 
v e z e t é s é b e n m e g n y i l v á n u l ó j e l e n s é g e k e t és s z e l l e m e t , 
d e m é l y m e g g y ő z ő d é s e m , hogy a n e h é z s é g e k e t és az 
e m b e r e k közö t t sa jná la tos m ó d o n e l u r a l k o d ó 
b i za lma t l anságo t n e m c s u p á n az anyag iak s zűkös sége , 
h a n e m a f e n t leírt s z e l l e m n e k g o n d o l k o d á s m ó d - n a k a 
h iánya okozza .Sa jná la tos , hogy az á ldoza tvá l la lás , 
ö n z e t l e n s é g ma l e g i n k á b b csak a s z e g é n y e b b r é t e g 
t u l a jdonsága : ez a t e h e t ő s e b b e k n é l is s z ü k s é g e s l e n n e 
k ö z ö s s é g ü n k bo ldogu lása é r d e k é b e n . 
Az e g y h á z az E v a n g é l i u m o t h i rde t i , h íve i t J é z u s 

Török András: 
• Az ország az 1993 -ásnál mélyebb gazdasági válság 

mélypontján van , illetve maradt 1995 - ben . A 
lakosságot sikeresen tévesztette meg az MSZP a 4 

94-es választások előtt megalapozatlan Ígéreteivel, 
amelyeknek épp az ellenkezőjét teszi 
kormányzása alatt . A sajtó , rádió , televízió 
felhasználásával folyó félrevezetés sikeresen folyt, 
folyik . A Bokros - csomag / az ismert vicc szerint 
két igéret között egy adóemelés / konzerválta a 
kisemberek elszegényedését , a munkanélküliség 
mértékét , a nemzet fogyatkozását és nem 
indította meg a termelés növekedését . A 
koalíciós partner SZDSZ már nem is ígér jobbat 
96-97-re . Az oktatási rendszer tönkretétele 
folyik, ami aláássa a nemzet jövőjét . A nyugdíj 
devalválása , az egészségügyi ellátás 
elérhetetlenné drágítása , a családok 
létfeltételeinek szinte elviselhetetlenné tétele 
megtörtént . A közlekedési költségek 
növekedése meghozza az újkori röghözkötést , az 
egyetemi tandíj mértéke a „ suszter maradjon a 
kaptafánál „ szólást idézi fel újra . Ezután csak 
jobb következhet , melyet egy új kormány 
hozhat. 

• Az elmúlt évben mindannyian sok hibát , sőt 
bűnt követtünk el , de egy - két ember nem tudja 
a történelmet befolyásolni , főleg 
Törökszentmiklósról . Minden nap meg kell 
tenni azt , ami az esti 

taní tása sze r in t e l sősorban a m á s o k iránti s z e r e t e t r e és a 
rászorulók támoga tásá ra tan í t ja , d e szava inak hatása m é g 
a j e l en leg i k ö r ü l m é n y e k közö t t is csak szűk k ö r b e n , a 
t e m p l o m o n ke resz tü l t e r j e d h e t , és a f e l n ö v e k v ő 
g e n e r á c i ó n a k csak igen kis r é s z é h e z é r h e t el . Kívána tos 
l e n n e a f ia ta lság i lyen s z e l l e m b e n t ö r t é n ő n e v e l é s e , m e r t 
m e g g y ő z ő d é s e m , hogy m i n d e n k i k é n y s z e r í t e t t 
a d ó p r é s n é l , p énzügy i megszor í t á sná l e r e d m é n y e s e b b e n 
t u d n á szolgálni j o b b j ö v ő n k e t az ö n z e t l e n s é g 
á l d o z a t k é s z s é g , az összefogás a közös cé lok é r d e k é b e n , 
és az e g y m á s iránti ő sz in t e k e r e s z t é n y sze re t e t 
s z e l l e m é n e k m e g e r ő s ö d é s e . 

• számvetésünknél nem okoz lelkiismeretfurdalást. 
Ha mindenkinek a keresztény lelkiismerete 
diktálná tetteit , jobb világ lenne . 

• Kézenfekvő a megoldás : másik csapat kell a 
vezetéshez , akiknek más a szemlélete ; ismerik a 
keresztény szolidaritás fogalmát , azaz önként 
korlátozzák érdekérvényesítési képességeiket a 
hátrányosabb helyzetben lévők javára . 

• Az új évtől nem várok gyökeres változást , hiszen 
ininden marad a régi . Tanárként tapasztalom , 
hogy a változást mindig a fiatalok hozhatják , 
ebből következően olyan fiatalokat kellene 
keresni és találni , vezető funkciókhoz juttatni , 
akiktől pozitív változás várható . Kár , hogy ez a 
régi vezetőknek nem érdeke . A fiatal , 
tehetséges embereket kell támogatni , képezni , a 
városhoz kötni , megtartani , nem idegenből 
középszerűeket hozni . Sokan járnak 
egyetemekre , de kevesen jönnek vissza 
Törökszentmiklósra .Kezdetként javasolnám egy 
alapítvány létrehozását , amely a tovább tanulókat 
támogatná . Ez egy jó befektetés lenne a város 
számára . 

• Mit szeretne elérni az új évben az ország , a város 
és egyéni életében ? 

a./ megbukjon a kormány 
b./ nyerjen a PHARE pályázatunk 
c./ a lányom bejusson az egyetemre 

-sj-
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" A FELADATOM A 
TÉRSÉG 

LAKOSSÁGÁNAK 
KÉPVISELETE " 

Beszélgetés Búzás Sándor 
országgyűlési képviselővel 

Lassan félidejéhez 
érkezik a jelen választási ciklus . 
Városunk , illetve a környék 12 
településének országgyűlési 
képviselője, az MSZP -s Búzás 
Sándor már bő tapasztalatokkal 
rendelkezik az ország házából , és 
a 4 96 -os év elején afféle 
mérlegkészítésre kértük eddigi 
munkájáról , melynek 
készségesen eleget tett . 
- Mennyire igazolta várakozásait 
az elmúlt közel két év- ? - szólt 
kérdésünk . 
- Az egyénileg megválasztott 
képviselőnek a térség , a lakosság 
érdekképviseletének az ellátása 
és a törvényhozói munkában való 
aktív részvétel a feladata . Az 
Országházba való belépés 
megható volt számomra , ahol 
addig csak látogatóként jártam . 
Most munkahelyemmé vált. A 
napi munkavégzés során 
meglepett , hogy az én normáim 
szerint azt tételeztem fel , hogy 
aki a parlament padsoraiba beül , 
az mindenki szívvel - lélekkel 
azon van , hogy a törvényalkotás 
haladjon . Sok törvény 
meghozatala szükséges , illetve 
meglévő törvények módosítása az 

/ 

új helyzetnek megfelelően . En 
azt is elfogadom , hogy az ország 
legmagasabb politikai fóruma az 
országgyűlés , és egy többpárti 
demokráciában a pártok 
képviselőinek ez egy színtér , 
ahol az egyes pártok politikájukat 
és ideológiájukat megjelenítik, de 
az arányokat másképp 
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képzeltem.. Ez számomra 
csalódást jelentett . Ezen az 
arányon célszerű lenne 
változtatni, mert én biztos vagyok 
benne , hogy az ellenzéknek is 
legalább a ciklus elején célszerű 
lenne a törvényalkotás irányába 
elmozdulni . A választásokra való 
felkészülés idején használjanak ki 
mindent , de jobb lett volna , ha 
eddig a törvényalkotással 
foglalkoznak . 
Jelentős törvényeket hozott a 
parlament a gazdaság érdekében . 
Gondolok itt a vámtörvényre , a 
devizatörvényre, a költségvetésre, 
a médiatörvényre , az oktatási 
törvényre . Talán nem kellett 
volna annyi időt eltölteni a 
választási törvény módosításával 
az önkormányzati választások 
előtt.A szocialista frakcióban a 
gazdasági és mezőgazdasági 
munkacsoport tagja vagyok , míg 
a parlamentben a gazdasági 
bizottságban dolgozom , melynek 
vezetője Tardos Márton . A 
munkacsoportokban valamennyi -
a gazdaságot és a "mezőgazdasagot 
érintő - törvényt megvitatjuk . A 
vámtörvény előkészítésében 
vettem részt az előterjesztés és 
ajánlás kidolgozásában , most 
pedig a szövetkezeti törvény 
módosításában várhatóan én 
fogom a bizottság ajánlását február 
5 -én , a tavaszi ülésszak 
indulásakor előadni Részt 

1996. Január 19 
veszek a megyei képviselőcsoport 
munkájában is .Kunhegyesen és 
Törökszentmiklóson , a 
választókörzet két meghatározó 
városában igyekeztem 2-3 
hetenként pénteki napon 
fogadóórát tartani . A többi 
településre pedig személyesen 
látogattam el . Folyamatban van a 
gázhálózat fejlesztése négy 
településen : Fegyverneken , 
Örményesen , Kuncsorbán és 
Tiszagyendán . Eredetileg 4 92-
ben mind a tizenkét településről 
szó volt . Most ott tartunk , hogy 
megkötöttük a szerződést az AFI -
val , és remélem , a négy 
településen lehet az idén 
gázlángot gyújtani Ezt 
igyekszem szorgalmazni . 
Törökszentmiklóst illetően nem 
éppen szerencsés helyzet a 
szülőotthon témája . Itt sajnos 
elég vegyes kép alakult ki a 
megoldást illetően . N e k e m az a 
vé leményem , hogy talán 
korábban kellett volna ebben 
kezdeményező lépéseket tenni . 
Talán hamarabb oda kellett volna 
figyelnem nekem is , de én abban 
a pillanatban , mikor az 
illetékesek , vagy a szakvonal 
ilyen jelzéssel volt , attól kezdve 
igyekeztem ebben aktivizálódni . 
Ma sem vagyok róla 
meggyőződve, hogy nem lehetett 
volna más eredmény , de akkor , 
amikor a miniszter eldöntötte , 
már nem lehetett ezt a folyamatot 
leállítani. A későbbiekben tovább 
szeretném a területi munkát 
javítani , mert úgy érzem , erre 
szükség van , fogadóórákkal , 
illetve választói találkozók 
szervezésével . A parlamentben is 
szeretném a térség érdekeit 
markánsabban megfogalmazni , 
de ehhez kell a térségnek az 
elképzelése , amit a parlamenti 
munkában lehet hasznosítani. 

Török András 
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A VÁLASZTÁSI ÍGÉRETEIT NEM TARTJA RE A KORMÁNYZÓ 
MSZP" 

Beszélgetés Dögei Imre FK 
Az 1994 -es választásokon a 
Független Kisgazda Földmunkás és 
Polgári Párt megyei listáján került be 
a parlamentbe Dögei Imre , a 
Kisgazdapárt megyei' elnöke . Az 
eltelt évi munkájáról kértünk 
beszámolót tóle , mely alkalomból 
otthonában készült a beszélgetés az 
egyik ellenzéki megyei képviselővel. 
- A kisgazdák próbálták volna 
betartani választási Ígéreteiket, ha 
úgy alakult volna a helyzet . A 
választási Ígéretek és a mai valóság 
között nagy az ellentét A 
kormányzó pártok , a 
szabaddemokraták és a szocialisták 
ígéretekben nagyon gazdagok voltak. 
Ezeket az ígéreteket a mai napig 
nem tartották be . Ezt igazolja 
részben a nehéz gazdasági helyzete 
az országnak , részben a nép 
elszegényedése . A lehetőségek 
kihasználása elmaradt«, és ez az , ami 
nem csak engem , - ellenzéki 
képviselőt izgat , gondolkodtat el , -
hanem gondolom , a választópolgárok 
zömét is . Az ország a tartalékait éli 
fel , és ez sehová sem vezet . Fennáll 
a veszélye , hogy a tartalékok 
elvesznek , és a jelenleginél is 
rosszabb helyzet lesz . 
- Ezek szerint a képviselő úr a 
privatizációval elégedetlen ? 
- A privatizációnak maximálisan a 
pártolója vagyok , hiszen a 
kisgazdapárt a reprivatizációt 
támogatta volna . Ma már sok 
képviselő és választópolgár is e 
mellett döntene . Maradt volna föld 
is szabad , nem történt meg az 
egyházi iskolák többségének a 
visszaadása , a falusi , kisvárosi körök, 
olvasó - és gazdakörök , iparoskörök 
visszadása , ami összefogna bizonyos 
rétegeket , ¿ z ifjúságnak helyet adna. 
Különleges • helyzet van itt 
Törökszentmiklóson , mert itt ez úgy 
ahogy megindult , bár nagyon 

sántítva . Nagyon kevés helyen lehet 
ezt elmondani az országban , és 
engem ez zavar . Főleg az zavar , 
hogy azok az építmények , amik '49 -
50-ben kerültek államosításra , nem 
kerültek vissza még . Némely részük 
már nincs meg , vagy elprivatizálták , 
és ennek kapcsán az állami 
vagyonnak, községi, városi 
vagyonnak egy részét is privatizálják, 
ami forrást biztosítana az illető 
településnek , és ez engem aggaszt . 
Az aggaszt , ha . mindent eladunk , 
utána mi marad ? A Tiszántúli 
Áramszolgáltató Vállalat és a 
gázszolgáltató vállalat elsőként lett 
eladva külföldre , az ország 
energiaellátása idegen érdekeltséget 
szolgál .Minden szerződés csak 
annyit ér , amennyit megvalósítanak 
belőle . Sajnos , -itt visszautalok a 
választásokra - az Ígéretek 
betartásában nem bízunk már .Ezért 
félek én attól , hogy mi lesz ebből a 
mindent eladásból . 
Én voltam az az ellenzéki képviselő , 
aki amikor hírét vettem a külföldi 
érdekeltség számára történő eladási 
szándéknak , -mivel megküldte a 
negyedévenkénti jelentését a 
Tiszántúli Áramszolgáltató Vállalat -
felvetettem a parlamentben egy 
plenáris ülésen , hogyan gondolja a 
kormány a legfontosabb gazdasági 

érdekeket képviselő ipari ágazatokat 
eladni , ami mindig is az állam 
kezelésében volt . Ez egy olyan tőke 
, amit eladni nem szabad . Ugyanez 
volt a villamosenergia - ipari 
szakemberek véleménye is , hogy 
nincs annyira elhasználódva a 
hálózat, nem szükséges sürgős 
beruházás , ám hiába tiltakoztunk , 
ez a privatizáció megtörtént Erinek 
következtében óriási 
energiaáremelés lesz , még 4 96 -ban 
ez negatívumként jelentkezik majd 
az év végi nagy bevétel 
következményeként . Várható az 
.energiaár nemzetközi árszintre 
emelése , holott a magyar bérek a 
nezetközi bérszintet meg sem 
közelítik . A negyven év alatt azt 
mondták a népnek , tied az ország , 
magadnak építed , most meg erről 
szó sincs , mert másé lett , itt az 
eredmény . 
- Tér jünk át szűkebb pátriánkra ! 
Hogyan látja a megye helyzetét ? 
- A búza ára volt az első , aminek 
kapcsán a plenáris ülésen 
interpelláltam , amikor a betakarítás 
után két hónappal már a duplájára 
ment fel . Ebből az árkülönbségből a 
termelő , akár egyéni gazdálkodó , 
akár szövetkezeti tag , semmit nem 
kapott . Most jelentkezik egy 
exporttámogatás , ami ennek alig 10 
% -át éri el , ami januárban 
kifizetésre kerül . Hasonló eset 
fordult elő a húsáraknál , a 
sertésfelvásárlási árak és a 
készítmények árai közötti differencia 
nagy , indokolatlan . Ez nem a 
mezőgazdaság izmosodását 
erdményezi , ezért nagyon 
csodálkoztam a köztársasági elnök 
úron , hogy úgy nyilatkozott újévkor : 
izmosodott a mezőgazdaság . Nem 
tudom , ezt honnan vette . Maga a 
kifejezés is helytelen , egy gazdaság 
vagy fejlődik , vagy nem . 

Beszélgetés Dögei Imre FKGP • s képviselővel 
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Városunkat leginkább érintő 
probléma a szülőotthon bezárása volt 
az utolsó hónapokban . Rendkívüli 
szomorúsággal és felháborodással 
vettem tudomásul , pedig kétszer 
interpelláltam ez ügyben . A 
harmadik interpellációm februárban 
fog elhangzani . Az Új Néplapban 
december huszadika körül olvastam , 
hogy halott város lesz 
Törökszentmiklós és Kisújszállás , 
ami azt jelenti , hogy nem lesz 
anyakönyvi bejegyzés 
Törökszentmiklóson , csak halotti 
anyakönyvi kiállítás, ami riasztó , 
elgondolkodtató . Ekkora sértés egy 
városnak , ami közel 25 ezer lelket 
számlál , ami egy járási centrum volt! 
így megsérteni , megalázni ; most 
már nem lesz igaza a költőnek , hogy 
„ ez a város születésem helye „. 
Valahol máshol születtem , és itt 
halok meg ? Ez vonatkozik 
Törökszentmiklósra és Kisújszállásra. 
Mind a két helyen elmondtam egy -
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egy gyűlésen ezt . Nekünk ez 
hátrányt jelent . Szolnoknak egy 
erőltetett fejlesztése történt , ami a 
környező . lepiilések rovására ment . 
Ez az amit' én nem tudok 
összeegyeztetni a demokratikus 
elképzeléssel egyáltalán . Nézzék 
meg a 4-es számú főközlekedési 
útvonal melletti települések 
közlekedési forgalmát , hogyan 
közlekednek a mentők egy forgalmi 
dugónál , ami most is mindennapos a 
szolnoki régi Tisza híd felújítása 
miatt télen . Egy mentő is 
karambolozhat vagy elakadhat egy 
kétsávos útvonalon , és a benne lévő 
szülő asszony - aki a legnagyobb 
érték , mert a nemzet szaporodását 
jelenti - veszélybe kerül . Nagyon 
köszönöm a törökszentmiklósi 
képviselőtestületnek , hogy ennél a 
döntésnél név szerinti szavazást 
kértek . Tudomásom szerint három 
képviselő szavazott a bezárás ellen : 
Bajusz Katalin , Török András és 

1996. Január 19 
Mihály Márton . Azért mondom , 
hogy az utókor legalább jegyezze 
meg , kik mertek e mellett kiállni . A 
magyar ember törvénytisztelő , ezt 
én alá is húzom , hogy így igaz . Csak 
azt tiszteli , amelyiket lehet , a 
másikat tudomásul veszi . Hát ezt 
tudomásul veszi ! 
- Mivel foglalkozik most ? 
A szülőotthonnal kapcsolatos 
harmadik interpellációm következik 
február 6-án , és van még egy beadott 
a hagymahegyekkel kapcsolatban 
.Minden héten lenne felvetni való, 
ezeket is még a szünet előtt 
beadtam, de nem jutunk szóhoz 
eleget ellenzéki képviselők , mivel a 
kormánypártiak is interpellálnak, 
holott egy kormánypártinak nem 
kellene interpellálni , mert a 
bizottságokon keresztül el kellene 
érnie , amit akar . 
- Köszönöm a beszélgetést és jó 
egészséget kívánok ! 

Török András 

Visszatekintés 

Választási győzelmük 50. 
évfordulóját ünnepelték a 
törökszentmiklósi kisgazdák az 
elmúlt hónapban . 
Az FKgP helyi szervezetének 
elnöke ünnepélyes keretek 
között emléklapot és 
emlékérmet adott át azoknak a 
tagoknak , akik már 1945 -ben 
tagjai voltak a pártnak vagy a 
párt ifjúsági szervezetének . 
Közel negyven fő vette át az 
ötvenéves tagságot elismerő 
ki tüntetést . 
„Szükségünk van a hőskor 
köztünk é lő tanúinak gazdag 
élettapasztalatára - mondotta 
köszöntőjében a párt e lnöke - nem különben 
fiataljaink , az ország jövőjét építő ifjúság 
lendületére ,dinamizmusára is .Ha a bölcsesség és a 
tettrekészség egymásra talál , akkor a Független 
Kisgazdapárt képes lesz megmutatni az országnak , 
hogy a7 50 évvel ezelőttihez hasonló eredmények 
elérésével fel tudja virágoztatni egykor szebb 
napokat megélt drága hazánkat, Magyarországot 

Foló : \ ok sáns/.ky Csaba né 

A kitüntetettek névsora nem teljes , többen az 
egykori FKgP tagjai közül elköltöztek , vagy az 
elmúlt 50 év alatt nevük fe ledésbe merült . Éppen 
ezért kérjük mindazokat , akik 1945-ben tagjai 
voltak a pártnak , személyesen vagy írásban 
jelentkezzenek , hogy részükre az emléklapot és 
érmét át tudjuk adni . 

FKgP Vezetősége 
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AKTÍV NYUGDÍJAS KLUB 
A törökszentmiklósi Almásy János Nyugdíjas Klub a 
nyáron ünnepelte megalakulásának 10. évfordulóját . A' 
jelenleg 62 tagot számláló klub titkára , Szabó Andrásné 
alig győzte sorolni a '95-ös programjaikat, amikor leültem 
vele beszélgetni . 
Minden második héten kedd délutánonként találkoznak a 
Városi Művelődési Központban . Három jól sikerült 
vacsorát rendeztek . Ezeken mindig vendégek voltak egy 
- egy busszal a kunhegyesi és martfűi .nyugdíjas 
klubokból is . Fő rendezvényük a Szentmiklósi Napok 
alatt rendezett , megalakulásának 10 . évfordulóját 
megíinneplő nyugdíjas találkozó volt , ahol a 
kunhegyesieken és a martfűieken kívül Jászladányból , 
Orbottyánból és Miskolcról is voltak vendégeik , összesen 
háromszázan . Megnézik egymás produkcióit , 
elbeszélgetnek gondjaikról . „ Minden idős embernek 
szüksége van arra , hogy kibeszélje magát , meghallgassák 
, sajnálják vagy bátorítsák „ -foglalja össze Szabóné 
Katika a klubot összetartó erőt , jelmondatukat . A 
legtöbben egyedülállók , kisnyugdíjasok .., 

munkásasszonyok . Éppen egy agilis férfit keresnek most 
, aki képviselné őket a megyei nyugdíjas érdekvédelmi 
szövetségben . 
A művelődési ház nem kér terembért rendezvényeiken , 
ők viszont segítettek a Szentmiklósi Napok 
előkészítésében : a feliratok elkészítésében és a 
szenttamási ebédosztásban . Képviselik a művelődési 
központot a Szentmiklós Szövetség elnökségében, 
rendezvényein . Szervezetük tagja a Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Nyugdíjasok Kulturális Szövetségének, 
kezdeményezői és rendezői a megyei nyugdíjas ki mit 
tudnak , melyet az idén ismét megrendeznek . 
Kirándulásaik gyakoriságát a pénztárcáik korlátozzák . 
Legutóbb Gyopárosfürdőn voltak , legközelebb pedig 
Gyöngyösre mennek. Névadójuk , Almásy János ott van 
eltemetve , megnézik a család sírhelyét . Január 7-re 
Debrecenbe , Kossuth ünnepség és kiállítás megnyitójára 
kaptak meghívót . Minden miklósi nyugdíjast szívesen 
látnak keddenként rendezvényeiken . 

Török András 

Államtitkára Székácsban 
A közelmúltban a Székács Elemér Mezőgazdasági és Élelmiszeripari. 
Szakközépiskola vendége volt Dr. Kiss Zoltán , a Földművelésügyi 
Minisztérium államtitkára. A tarca 1996-os költségvetéséről tartott 
tájékoztatót a megyéből mindenfelől érkezett , több, mint harminc 
meghívott mezőgazdasági szakembernek, akik a szakközépiskolát támogató 
szövetkezetek , részvénytársaságok, kft-k vezetői voltak. 
Túri Ignác, a szakközépiskola igazgatója tájékoztatta a megjelenteket az 
iskola múltjáról, jelenéről és jövőjéről bevezetőként.Az elmúlt öt év alatt, az 
iskolában nyolcról tizenötre emelkedett az osztályok száma, mivel öt évessé 
vált a képzés , és emellett az addigi kettőről háromra nőtt az 
évfolyamonkénti osztályok száma az újonnan beindított élelmiszeripari szak, 
illetve a vilábanki támogatással átalakított általános mezőgazdasági 
szakon.Idén tervezi az iskola ismét gépész osztály indítását az általános 
mezőgazdász és élelmiszeripari osztályon kívül . Az iskola 100 hektáros 
tangazdaságát is jelentősen fejleszteni szeretné az intézmény állattartó telep 
kialakításával. Erre feltétlenül szükség lenne,hiszen a környéken szinte 
megszűntek a gyakorlati oktatást eddig biztosító állattenyésztő telepek a 
szövetkezetekben és az állami gazdaságokban.Ehhez kérte az igazgató a 
megjelentek támogatását. 
Dr.Kiss Zoltán tájékoztatójában elmondta, milyen változtatásokat tervez a 
földművelésügyi tárca '96-ban. Lehetővé kívánják tenni a szövetkezeti 
földtulajdon-szerzést a földtörvény módosításával.Engedélyezni kívánják ún. 
másodlagos szövetkezetek alakulását, mely nem természetes, hanem tisztán 
jogi személyekből jönne létre / pl.Kft-kből/. A vadászati törvényben a vad a 
földtulajdonhoz kötött, a vadászatot csak társas formában engedélyezik, és 
minimum 3 ezer hektáros egységeket kell kialakítani ehhez. Előírás az 
állami lelügyelő alkalmazása a vadásztársaságok számára . A vadászati díj a 

földtulajdonosokat illeti meg a 
törvénytervezet szerint, melyet '97. 
március 31-i határidővel szeretnének 
hatályba léptetni. Az erdőgazdálkodást 
60 hektár alatt nem engedélyezik 
egyénileg, szeretnék a privatizációt 
leállítani. 
A támogatás várható mértéke a '96-os 
költségvetésben 81,7 milliárd , amihez 
adható még a mezőgazdasági 
fejlesztési alap 5 milliárdja. Ebből 41 
milliárdot szánnak exporttámogatásra. 
A termelők ebből 8-9 milliárdra 
számíthatnak, normatív támogatás lesz 
26 milliárd, pályáztatással lehet 
hozzájutni 7 milliárd forinthoz. A 
normatív támogatás általában 20 Ft 
körüli dolláronként / búza, liszt ,tészta, 
tej,tejtermék,friss gyümölcs,sertés és 
szarvasmarhahúsnál /, kivéve a 
baromfihúst, ahol ez csak' 12 Ft/dollár. 
A találkozót a megjelentek 
hasznosnak, a rendezők egy új 
kezdeményezés első lépésének 
tartották, aminek folytatása várható. 

Török András 
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/ / * 

IRODALOM * MŰVÉSZET * KULTURA 

Dienes Eszter :Mosolvmaradék 

Dienes Eszter már régóta,mintegy két évtizede jelen van megyénk irodalmi életében. Versei a hetvenes 
évektől kezdve több-kevesebb rendszerességgel olvashatók voltak a Jászkunság, a Szolnok Megyei Néplap és más 
lapok hasábjain. Egy csokor verse kötetben is megjelent a Szolnok megyei költők antológiájában/Tükörképek '84 /, 
de csak most, két évtizedes alkotói pálya után adatott meg számára az első önálló kötet megjelenésének öröme. 
Megkésett öröm. Részben erre is utalhat a cím : Mosolymaradék. 

A késés oka nem tehetséghiány. Dienes Esztert nem kényeztette el a sors sem alkotóként, sem 
magánéletében. A Tükörképek c. antológiában többek között ezt írja magáról : 

„ Apám kubikus volt. Anyám házakhoz járt takarítani. írni-olvasni csak Édesanyám tudott. Tizennyolc éves 
koromig Kunhegyesen éltem....A gimnáziumot Kunhegyesen végeztem el. Budapesten mosogatólány voltam a 
Flekken-tanya kisvendéglőben. A tanítóképző népművelés-könyvtár szakát 1971-ben fejeztem be Debrecenben. 
Verseket 1975 óta írok. „ 

A gondosan - bár vitatható logikával - szerkesztett vékonyka kötet 74 verset tartalmaz 5 ciklusra osztva. Az 
Örökös láz című első ciklus a világ és a költői én viszonyáról valló verseket gyűjti egybe. Világképi szempontból ez 
a legtágasabb s egyúttal a legfilozófikusabb ciklus.A költő persze nem elvontan filozofál, hanem képekben, 
metaforákban fejezi ki a világba vetettség érzését / Balatoni anzix /.Tapasztalva a világ természetét, azt, hogy a 
jóság, a béke, a szabadság és a hűség pozitív értékei mind ellentétükbe fordulnak, Istennek tesz szemrehányást, és 
vele szemben büszkén hivatkozik az ember belső értékeire/ Istentelen, Lógtam bokrod alatt /. 

A Talpig nyárban című ciklus a kunhegyesi gyermekkort, a szülők emlékét és az azt lehúzó szegénységet 
idézi meg, amelyből mégis táplálkozik és magasba szárnyal ez a költészet. E versek jellemző attitűdje az 
emlékezés. Némelyikben részletező tárgyiassággal jelennek meg a gyermekkor jellemző motívumai / ilyen az 
Emlék és a Csillagmese a Sárkány-tó utcából /, másokban áttételesebben, szabad asszociációkkal vagy a dal 
zeneiségében feloldódva, mintegy utólag megbékélve a mostoha sorssal / Talpig nyárban; Félálomban /. 

A Látlelet című ciklusba kerültek a felnőttség, az anyaság, a családi élet konfliktusainak témakörei / Egy 
apróhirdetés margójára; Mosolymaradék /.Sorsának válságosra fordulását jelzik a halálvágy és az istenkeresés 
motívumait megszólaltató verse*k / Ima; Segíts magadon /. 

Külön ciklust kap a kötetben Ladányi Mihály, a költő / Dalok Ladányi Mihálynak /,amint a költőnő életébe 
is átmeneti megváltást, felszabadult boldogságot hozott egy hirtelen fellángoló szenvedély. A szerelem harmóniáját, 
kettejük összetartozásának boldog érzését legszebben a Szerelmes dal szólaltatja meg, amely a kötet legsikerültebb, 
zeneileg is végig tökéletesen megoldott darabjai közé tartözik.A Nélküle remek, jellemzés a konvenciók ellen 
lázadó, „ fenegyerek „ költőről, „ki addig járt a szalmakontyos nyárban,míg rögeszméje lett a szerelem". 

A kötet záróciklusa, a Lombszüret dallamos és hangulatos tájverseivel, harmonikus képvilágával feloldást 
hoz a tépettebb, szenvedélyesebb hangnemek után, de újabb emelkedést már nem jelent. Újdonságként a 
hazaszeretet szemérmes megvallása emelhető ki a Felségvizek" c. versben. 

Érzelmi-hangulati jellegű, erősen szubjektív élményköltészet a Dienes Eszteré. A látványt látomássá 
szublimáló, nem intellektuális, de mégis egyéni világképet sejtető, a világértelmezés igényével születő líra. 
Műfajilag a dal szinte teljes kizárólagossága jellemzi. A népdalok zeneiségét, tiszta, egyszerű hangját ötvözi a 
modern líra asszociatív erejével. Itt-ott felismerni vélem Nagy László, Szécsi Margit, Buda Ferenc vagy más, 
hozzájuk hasonló alkatú költők ihletését, Ladányi hangját egyes részletekben, de ezeket a hatásokat Dienes Eszter 
a maga egyéniségéhez asszimilálja, és legjobb darabjaiban szuverén, varázsos, megrendítő lírát teremt. 

Költői világa nem túl tágas, inkább intimnek mondanám. Metaforáinak, hasonlatainak anyagát többnyire a 
természetből meríti; gyakori, kedvenc motívuma a hold és a csillag. Egy vaskalapos, iskolás pedantéria egyik-másik 
versben találhatna technikai szempontból kifogásolható sorokat, hanyag rímeket, nem mindenki ízlésének felelnek 
meg bizonyos vulgáris szavak / néhol magam is funkciótlannak éreztem őket /, ám a költészetben nem a kiilso 
forma, nem a megtanulható szabályok pontos alkalmazása a döntő, hanem valami olyasféle titok, ami 
megtanulhatatlan, amitől a köznapi szavak is sugározni kezdenek, amely által elszakad a földtől, költészette 
emelkedik a szöveg. Dienes Eszter birtokában van ennek a varázsnak, amelyet költői tehetségnek is nevezhetünk. 

/ a Mosolymaradék c. kötet a Jászkunság füzetek sorozat 8. tagjaként jelent meg Szolnokon, 1995-ben / 
Fehér Imre 
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Rendőrségi hírek 
Továbbra is szeretnénk tájékoztatni olvasóinkat a rendőrség sokrétű tevékenységéről, 
mindannyiunk érdekében végzett munkájáról. Ottjárttunkkor Mészáros Lajos őrnagy és 
munkatársai örömmel tettek eleget kérésünknek. 

Ugy tűnik, hogy a rend őreinek 
mindig akad dolga , még akkor is, 
ha a leginkább megrázó személy 
elleni bűncselekmények ritkábban 
fordulnak elő, mint például a 
vagyon el leniek. Ezek száma évek 
óta igen magas, ezért az ezzel 
kapcsolatos hírek sem fogynak el 
egyhamar.A bűnesetek felderítése 
mellett fokozott gondot fordítanak 
a közlekedési balesetek számának 
csökkentésére és megelőzésére, 
ezért tovább folytatják a Városi 
Polgárőrség és a Városi 
Rendőrkapitányság által 1994 
tavaszán közösen indított „ 
Világítást minden kerékpárra" 
akciójukat, amelyhez időközben a 
Városi Balesetmegelőzési Bizottság 
is csatlakozott.A kerékpárlopások 
számának csökkentése érdekében 
egyedi jelzéseket gravíroznak az 
egyes alkatrészekbe. Legközelebb 
január 31-én'8-11 óráig lesz erre 
lehetőség a rendőrség udvarán. 
A balesetek megelőzése 
szempontjából fontosnak tartják a 
közlekedési morál javítását, az ittas 
járművezetők kiszűrését.E célból 
múlt év őszén beszereztek két 
darab Lion alkoholmetert, amely a 
technikai fejlődében túl olcsóbb 
megoldást is jelent a hagyományos 
alkoholszondák beszerzéséhez 
képest.A készülék digitális 
kijelzőjén látható „pozitív" kiírás 
alkoholos állapotot jelez, és annak 
mértékét is meg lehet 
állapítani.Előnye továbbá, hogy 

könnyebben kezelhető, ezért pszichikailag sem befolyásolja károsan a további 
vezetést. 

Gépkocsiból záporozó ütlegek 
A lakosság körében nagy visszhangja volt annak az esetnek, amely a 
közelmúltban történt városunkban.Az Almássy úton egy Robur tehergépkocsi 
utasüléséről több kerékpárost próbáltak meg ütlegelni egy műanyag léccel, vagy 
annak látszó tárggyal. Egy személyt el is találtak, és csak a szerencsén múlott, 
hogy a megtámadott kerékpárosok ijedtükben nem estek el, így nem történt 
súlyosabb baleset.A rendszám alapján sikerült azonosítani három budapesti 
illetőségű fiatalembert, akik valószínűleg alkoholos befolyásoltság állapotában 
osztogatták az íitlegeket.Tettükre nem tudtak magyarázatot adni.A közlekedés 
biztonsága elleni bűncselekmény miatt jelenleg bírósági eljárás folyik ellenük. 

Erdőirtás tévedésből? 

December 13-án bejelentés érkezett a rendőrségre, mely szerint ismeretlen 
tettesek nagy mennyiségű fát vágtak ki a szenttamási erdőben.Mint a nyomozás 
megállapította, a több személy tulajdonában levő terület egyik érdekeltje 
egészségügyi vágásra vonatkozó szerződést kötött egy brigáddal, akik nagyobb 
mennyiségű fát vágtak ki a kelleténél. A közel egymillió forintot érő fát azonban 
nem szállították el̂  így a szerződő felek polgári peres eljárás útján folytatják az 
ügyet.. 
December 17-én ismét bejelentés történt a kapitányságraiaz erdő egy másik 
tulajdonosa is szerződést kötött favágás céljából, de ez estben a fa egy részét már 
elszállították, sőt el is adták, amelyet a rendőrség lefoglalt. Az ügyben a 
nyomozás még nem zárult le. 

Halálos közlekedési baleset 

December 20-án 18,40 órakor a 46-os út 7-es kilométerénél közlekedési baleset 
történt.. A Mezőtúr felől Törökszentmiklós irányába haladó R.Pál 61 éves 
mezőtúri lakos valószínűleg nem az útviszonyoknak megfelelően vezette Toyota 
típusú személygépkocsiját,ezért a síkos úttesten megcsúszott, majd egy útszéli 
fának ütközött.. A baleset következtében két utasa nyolc napon túl gyógyuló, a 
gépkocsivezető pedig súlyos, életveszélyes sérülést szenvedett, majd a 
kórházba szállítást követően meghalt.. 

Valamennyiünk lokálpatriotizmusát és rendőrségeink hatásos megelőző munkájába vetett hitét pozitívan 
befolyásolhatja az a tény9 hogy az 1995-ös év végén városunk lakói kulturáltan, csendesen ünnepeltek: ez ido 
alatt semmilyen jellegű bűncselekményről, még szilveszteri verekedésről sem érkezett bejelentés. 

Sz.Zs . 
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Kézilabda 
Al fö l d i Gabona SE - Öregfiúk 29: 21 

Törökszentmiklós, Kölcsey Ferenc Ált. Isk. torna terme. Játékveze tó': 
Hámori János. 
Alföldi Gabona SE:Köteles Ferenc, Patocskai László, Bukta Csaba, 
Medgyessy Gábor, Nyeső Péter, Gulyás Károly, Pap János. 
Öregfiúk : Hoppál József , Kovács Bertalan, Tigyi József, Felföldi Zoltán, 
Kis Miklós, Sántha Albert, Busái Ferenc, Benedek Zoltán, Németh 
József, Mészáros István, Kovács Béla, Kiss Ferenc, Pozderka Ferenc. 
Jótékony célú nosztalgiameccsre hívta a szurkolókat december 22-én az 
Alföldi Gabona SE miklósi játékosokkal felvonuló csapata és a T S E 
régebben, illetve közelmúltban visszavonult Öregfiúk gárdája.A 
küzdelem nemes célért folyt : egy szívbeteg kisfiú gyógykezelése 
érdekében vállalták a játékot.Mint ahogy azt Sántha Albert 
alpolgármester bevezetőjéből megtudtuk, az Egyesült .Államokban 
végzendő műtét költségeit már sikerült előteremteni, az utókezelés és a 
kinntartózkodás költségeinek fedezéséhez azonban további adományokra 
van szükség.Ezért a tornacsarnok bejáratainál felállított urnákban bárki 

elhelyezhette a támogatásra szánt összeget.Ugyancsak jótékony célra 
fordították a mérkőzés szünetében befolyt, a vállalkozó kedvű szurkolók 
által kapura dobásért felajánlott százasokat is. 
Mindkét csapat játékát a sportszerűség jellemezte.Bebizonyították, hogy 
durva szabálytalanságok nélkül is lehet örömet szerezni a közönségnek. A 
gabonások profihoz méltó játékkal kápráztatták el a szurkolókat : láttunk 
kínai figurát, sőt villámgyors kapus-gólt is.Az Öregfiúk sem vallottak 
szégyent.Remek átlövő -és egyéb gólokkal bizonyították, hogy a 
hosszabb kihagyás ellenére is bírják az iramot és vérükben van a 
kézilabda. 
A jótékony célú sportrendezvény szponzorai a mérkőzés végén finom 
vacsorával vendégelték meg a játékosokat az iskola ebédlőjében. 

Sz.Zs. 

XII. ROZSA KUPA 
Immár hagyománnyá válik, hogy a diákolimpiára való felkészülés 
elősegítése érdekében megrendezik városunkban a Rózsa Kupát.Ez 
évben december 22-én került erre sor a Kölcsey Ferenc Általános Iskola 
tornatermében, ahol III.korcsoportos leány -és fiú kézisek küzdöttek a 
győzelemért.A miklósi Hunyadi János és a Kölcsey Ferenc Általános 
Iskola mellett a tiszafüredi Kossuth Lajos Általános Iskola fiúcsapata és a 
földesi Karácsony Sándor ÁMK.fiú-és leánycsapata küldte el nevezését a 
sportrendezvényre. Bár a hunyadis lányok mindent megtettek a 
győzelemért, ennek ellenére mindkét meccsüket elveszítették, így a 
döntő mérkőzést a kölcseysek játszották a földesiekkel.Voltak ugyan 
E r e d m é n y e k : 
Lányok : -
Kölcsey Hunyadi 17:7 
Földes Hunyadi 14:9 
Kölcsey Földes 14:8 
F iúk : 
Kölcsey Tiszafüred 21:12 
Földes Tiszafüred • 19:18 
Kölcsey Földes 31:19 

eladott labdáik és nem minden alkalommal találtak a hálóba, de jobb 
felkészültségük eredményeképpen 6 góllal legyőzték ellenfelüket. 
Karácsonyi ajándékként ismét megnyerték a kupát, amely egy évig a 
birtokukban marad. 
A fiúk mezőnyében a tiszafürediek veszítettek két meccset, így az 1.-
2.helyért a földesiek játszottak a kölcseysekkel.A miklósi fiúk rövidesen 
vezetésre tettek szert, melyet a mérkőzés végéig megtartottak, sőt 
tovább növeltek.Néhány kihagyott helyzet ellenére remekül 
játszottak,így ők is kupagyőztesek lettek. 

A győztes csapa tok tagjai: 
Lányok:Kállai Alexandra, Tó th Ágnes, Dér Ilona,Kelemen Gitta, Matúz Gabriella, Hegedűs Éva,Boda Henrietta, Fekete Annamária, Balogh Viktória, 
Szabó Andrea, Karakas Éva, Pozderka Erika.Edző:Görömbei Zoltán testnevelő tanár. 
F iúk : Gulyás Viktor,Zakar Mihály, Bordács Róbert,Vata Zoltán, Pozderka Róbert, Szelei Balázs, Csornán Péter, Kremzer Péter,Hoppál József, Drávucz 
István, Kozák Máté, Szatlóczky Attila.Edző:Gulyás Károly. 

Sz.Zs. 

Teremfoci 
Szilveszter Kupa '95 

N e g y e d i k a l k a l o m m a l r e n d e z n e k v á r o s u n k b a n t e r e m l a b d a r ú g ó b a j n o k s á g o t ka rácsony és ú j é v közö t t . Az 1995 évi 
t ö m e g s p o r t v e r s e n y sze rvezés i f e l ada t a i t F e h é r Lász ló , Ő z József é s F e j e s F e r e n c vállal ta magára . A „ m a r a t o n i „ v e r s e n y r e m i n d e n 
e d d i g i n é l n a g y o b b s z á m b a n n e v e z t e k b e c sapa tok . A 2o csapa t négy c s o p o r t b a n , k ö r m é r k ő z é s e k f o r m á j á b a n j á t szo t t a a 
s e l e j t e z ő k e t , d e az e l ő d ö n t ő k , sőt a d ö n t ő is i lyen m ó d o n za j lo t t . N é g y n a p ala t t 58 m é r k ő z é s t b o n y o l í t o t t a k le, így az 
e r e d m é n y h i r d e t é s r e csak d e c e m b e r 30-án e s t e 18 ó rakor k e r ü l h e t e t t sor.A t ö b b száz e m b e r t m e g m o z g a t ó t e r e m f o c i b a j n o k s á g o n az 
a lább i e r e d m é n y e k s z ü l e t t e k : l . F á y 2 . F ü z e s 3 . F e k e t e 8-as 4 .Bi l iárd 5 .G- fa lu Ó .Dagober 7 .SzáI l í tók 8 . N a g y c s a l á d o s o k 
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A rendezvényt támogatta Szegő János polgármester, Bajusz Katalin és Santha Albert alpolgármesterek,Hajik István városi 
sportfelügyelő, valamint Serfőző István, Fejes Ferenc, Balogh Lajos és Fehér László képviselők. A szponzorok jóvoltából minden 
csapat díjazásban részesült.Az 1.helyezett elnyerte a Szilveszter Kupát, emellet t futball-labdát és 3 üveg pezsgőt kapott csakúgy, 
mint a 2.3.4.helyezett csapat. Az 5.6.7.8.helyen végzők is focival, valamint 2 üveg pezsgővel térhet tek haza.A többiek szintén 
koccinthattak a verseny emlékére és az új év beköszöntére. A szervezők gondoltak a szép számban jelen lévő gyerekekre is: 
csokoládéval honorálták a több napig tartó szurkolást. 

Sz.Zs. 

Nem csökken az atlétikai 
szakosztály támogatása 

Törökszentmiklóson az atléták évzárója utáni Uj Néplap írás 
miatt nagy volt a felháborodás az ér intet tek körében.Nincs szó 
ugyanis a jövő évi költségvetési támogatásuk csökkentéséről, 
ahogy azt az Uj Néplap cikke állítja.Sőt arról sem , hogy az 
önkormányzat nem értékeli eredményeiket , amit éppen a 
polgármester személyes jelenléte is megerősített az évzárón, 
aki két alpolgármestere kiséretében adott át elismeréseket.A 
T S E elnöke, Búzás Sándor nyilatkozata alapján jelent meg az 
ominózus cikk, melytől nyílt levélben határolta el magát a 
szakosztály vezetése. 

Török András 

TSE atléta évzáró 
Az 1995-ös évben az ország 183 atlétikai szakosztálya között a 
40.helyet szerezte meg a TSE .A törökszentmiklósi Kölcsey úti 
Iskolában tartott évzárón Szegő János polgármester és 
alpolgármesterek jelenlétében megjutalmazták a legjobbakat, 
ér tékel ték a 80 atléta idei munkáját . 
Országos bajnokságot nyert C s o n t o s R o z á l i a hatpróbában és 
100 méteres gátfutásban, illetve az ö t t u s a f iú c s a p a t a serdülő 
„Bv csoportban.Három év után ismét válogatottat is adott a 
szakosztály C s o n t o s R o z á l i a személyében a 100 méteres 
gátfutásban október 7-én, a Veszprémben rendezett országok 
közötti serdülő viadalon.A miklósiak közül nyolcan értek el 
idén aranyjelvényes, huszonnégyen ezüstjelvényes szintet, 
köszönhetően a szakosztályban évek óta eredményesen dolgozó 
Bertán István és Karakas Ferenc edzőknek. 

Török András 

Sakkozók mérlegen 
Befejeződött az 1995-96 évi Megyei 
A Törökszentmiklósi Sakk-Klub 
együttesének - másfél éve alakult 
meg, s második a lkalommal vesz részt 
a csapatbajnokságon - a sorsolás 
alapján a tavalyi bajnokság első három 
helyezettjével, Ujszásszal, Szolnokkal, 
Jászberénnyel, valamint az ötödik 
helyezett Kunhegyessel kellett 
megmérkőznie.A kevés eséllyel induló 
törökszentmiklósi csapat rácáfolt a 
papírformára, kikapott ugyan 
Ujszásztól és Szolnoktól - ez utóbbi 
ellen a legminimálisabb arányban 
maradt alul - de Jászberényt és 
Kunhegyest legyőzte.Jelenleg 20 
ponttal az élcsoportban foglal helyet./ 
ugyanezen csapatok ellen elért tavalyi 
eredménye 10 pont volt/. 
A csapat őszi sikeres tel jesí tménye 
felülmúlta a várakozást.Figyelemre 
méltó, hogy az előrelépés a tavaly is 
játszó csapattagok fejlődése révén 
„külső erősítés „ nélkül következett 
be. 
A csapatot a következő játékosok 
alkották : Mozsár Gergely, Dancza 
János, K.Szabó Imre,Ifj .Bartha Ferenc, 
Simon Zoltán, Jákobéi József, Szabó 
Imre, Tü rmer Elemér, Szilágyi Béla, / 
Récsányi Attila /, T ü r m e r Krisztián / 
Molnár Lajosné /. 

I.o. csapatbajnokság őszi fordulója. 
Mindannyian elismerésre méltóan 
versenyeztek, kirívóan gyenge pontok 
nem voltak a csapatban, így annak 
tel jesí tménye kiegyensúlyozottnak 
tekinthető. 
Különösen a fiatal versenyzők 
eredményei szembetűnőek : ifj.Bartha 
Ferenc a negyedik táblán is helytállt, 
Jákobéi József a hatodik , T ü r m e r 
Krisztián a tizedik táblán minden 
mérkőzésüket megnyerve száz 
százalékos tel jesí tményt nyúj tot tak.Ez 
utóbbiakon kívül Simon Zoltán őrizte 
meg veretlenségét az ötödik táblán. 
A magasabb táblákon Dancza János és 
K.Szabó Imre kezdettől fogva a csapat 
erősségei, te l jesí tményükkel 
elégedet tek lehetünk, de egy kicsit 
„több volt bennük „ 
Az első táblán Mozsár Gergely 
balszerencsésen játszott, játszmáinak 
minősége mégis arra utal, hogy játéka 
tovább erősödött. 
A csapat célkitűzése induláskor a 
bajnokságban való tisztes helytállás 
volt és most is az.. Az eddigi sikerek 
alapján azonban nem zárható ki annak 
lehetősége sem, hogy a nyáron 
osztályozót játsszon az OB.II .-be 
jutásért. Ha erre kerülne sor, 
TörökszentmiklQs sakk-csapata 

komoly - főleg anyagi természetű -
gondokkal találná magát szemben. Ha 
nem sikerül magasabb osztályba lépni, 
gondok akkor is maradnak. 
Az eddigi támogatóink , a Gabona, az 
Öntöde, az Állami Gazdaság, a T ü z é p 

• 10-20 ezer forintos hozzájárulásai -
amelyek számunkra nagyon jelentősek 
- a működésnek csak a minimális 
feltételeit teszik lehetővé. Nagyon 
kevés pénz jut az egyéni 
versenyeztetésre, amely viszont a 
fejlődés fontos fel tétele 
lenne. Egyelőre saját zsebbe kell 
nyúlniuk versenyzőinknek, ha egyéni 
versenyben szándékoznak 
indulni .Reméljük azonban, hogy a 
sakkozás támogatóinak köre a jövőben 
bővülni fog, s a versenyzés feltételei 
ezáltal javulni fognak. 
Végül néhány egyéni eredmény : az 
1995 évi Megyei Bajnokság „ A „ 
csoportjában részt vevő versenyzők, 
Dancza János, K.Szabó Imre, Mozsár 
Gergely a középmezőnyben végeztek. 
Az 1995. évi Megyei Villám 
Bajnokságon 11. helyezást ért el 
ifj.Bartha Ferenc / 50 induló /. 

Simon Zoltán 
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A Városi Művelődési Köz,pont 
január - február havi programja 
J a n u á r : 
22 . -énlóóra : MAGYAR K U L T Ú R A NAPJA „ A 
magyar nép zivataros századaiból,, 
Emlékbeszédet tart :Bajusz Katalin alpolgármester 
22-n 17.óra Pincegalériában 
LABIRINTUSOK N É L K Ü L 
Gácsi Anna tűzzománc, mézeskalács 
Gácsi Katalin batik 
Sindel Mihály tűzzománc alkotásaiból kiállítás megnyitója 
28-án 10 óraKI M I T T U D ? próbanap 
F e b r u á r : 
2 Földárverés 
3.19 óra PRO B I B L I O T H E C A Alapítvány bálja 
10.10 óra KI M I T T U D P elődöntő 

18 óra Valentin nap 
16.19 óra Meddig vagyok? Esztergályos Gecilía műsora 
17.19 óra Zeneiskolai alapítványi bál 
18.14 óra Nagycsaládosok farsangja 
23.18 óra Nyugdíjas Klub farsangi bálja 
24.17 óra Mirtusz esküvői ruhabemutató,barokk esküvő 
25. 9 óra Horgászok közgyűlése 
Minden hétfőn : kézimunka szakkör, horgászok 
Minden hétfőn és csütörtökön : 18 óra aerobic, 19.30-kor 
kondicionáló torna 
Minden kedden és csütörtökön 14 órakor: Nintendo klub, 
Városvédő Vállalkozók 
Minden kedden és pénteken : Kung-Fu 
Minden szerdán : néptánc iskola, csütörtökön óvodás 
néptánc, pénteken Miklós néptánc 
Minden szerdán és pénteken : sakk-kör, modellező szakkör 
Minden szombaton ¡kosárfonó tanfolyam , kézműves 
foglalkozások 

Gyógyszertári ügyelet 
január 20-21- Fehérkereszt Gyógyszerttár Almásy út 2 
január 27-28-Fehérkereszt Gyógyszertár Almásy út 2 
február 3- 4- Fehérkereszt Gyógyszertár. Almásy út 2 
február 10-11- Fehérkereszt Gyógyszertár Almásy út 2 
február -17-18- Kígyó Patika Kossuth u. 83 
február 24-25- Fonta na Gyógyszertár Kossuth u. 

PÁLYÁZATi FELHÍVÁS 
AZ ORSZÁGOS RENDŐR-

F Ő K A P I T Á N Y S Á G F E L V É T E L T 
H I R D E T 

A RENDŐR SZAKKÖZÉPISKOLÁK 1996/97-ES 
TANÉVÉRE 

Az ORFK Budapesti - és Miskolci Rendőr Szakközépiskola a 
középiskolai érettségire épülő 2 éves,elméleti és gyakorlati 
oktatásból álló nappali tagozatos képzést indít 1996 
szeptemberében.A képzés rendőr szakképesítést biztosít, amely a 
rendőrség közrendvédelmi és bűnügyi szakterületein tiszthelyettesi 
és zászlós munkakörök betöltésére - elsősorban közterületi szolgálat 
ellátására - készít fel . 
A jelentkezés feltételei:: 
• 18-26 életév 
• középiskolai érettségi 
• magyar állampolgárság 
• belföldi állandó lakhely 
• hivatásos állományba vételhez szükséges büntet len előélet, jó 

hírnév 
• fegyveres szolgálatra való alkalmasság 
• a férfiaknál minimum 170 cm, a nőknél 162 cm testmagasság 
A jelentkezés írásban a Budapesti és a Miskolci Rendőr 
Szakközépiskolán közvetlenül, vagy a megyei/budapesti / 
rendőrfőkapitányságok, a Rendőri Ezred, a Köztársasági Őrezred 
személyzeti osztályain keresztül , az ott kapható jelentkezési lap 
beküldésével történik. 
A jelentkezések beérkezésének határideje : 
• az 1996. évben érettségizőknek I 9 9 6 . f e b r u á r 15. 

• az 1995-ben, vagy korábban éret tségizetteknek - amennyiben » 
egy éven belül sorozáson vettek részt, vagy teljesítették a 
sorkatonai szolgálatot : 1996.ápri l is 15. 

H a l o t t a i n h 
N a g y B á l i n t n é Kocsis Iloria /47/ ,Balogh I m r é n é K o h n I lona / 8 1 / , L e n g y e l J ó z s e f / 5 7 / , E l e k e s Z s i g m o n d /95/ ,Kis Pál 
József /69 / , Jene i S á n d o r n é B . T ó t h I lona / 6 2 / , N y e s ő J ó z s e f n é G u l y á s Rozál ia /74 / ,Kovács J ó z s e f n é N a g y Jusz t ina 
/ 6 8 / , M a r k o t J ános /70 / ,Ge le i J ó z s e f n é Sípos Klára /64 / ,Szabó M i k l ó s /58/ ,B.Kiss I m r e /83/, Z á k á n y S á n d o r n é L o v a s 
E s z t e r /82/ ,Borsos I s tván /69/, N a g y József /57/ ,Szi lágyi L a j o s /65 / ,Hossó Is tván /45/ ,Si i tő P á l n é Szabó Már ia 
/827 ,Török M i k l ó s / 6 3 / , F e h é r S e b e s t y é n / 5 6 / , N a g y I m r é n é Ber iók Már ia / 4 6 / , F e h é r János /79 / ,Búzás B á l i n t n é F e h é r 
M á r t a /82/, S t u m m e r L a j o s /77/, S ípos I m r e / 4 6 / , i d . N á d a s Is tván / % / , B a l o g h Káro lyné C s a j b ó k T e r é z i a /77/ , 
N é m e t h Lász ló /84/ , i f j . Kardos M i h á l y /20/, F e c s k e M i h á l y /55 / ,Szu jó I m r e /71/, F ö l d e s János n é Szécsi Kata l in /67/ , 
N é m e t h M i k l ó s /66 / ,01áh Károly 764 / ,Gazdag M i h á l v n é G ö b l v ö s Ju l i anna /80 / ,Végér t A n d r á s n é T ó t h Ju l i anna /75/, 
B e z z e g I s tván / 7 3 / , H a j d ú Béla /74/, I l lés I m r é n é U r b á n Szabó Sz idónia /79/, id .Pász tor György /69/. 

9 f t ) t t g o b j M t t f t SBcfccfeeit ! 
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